



الدكتور يوسف
بن عثمان بن محمد بن حريم

د.يوسف بن عثمان بن محمد بن حريم

خبير في القيادة - والتنمية - والاستثمار الوقفي

- التعليم :

- درجة الدكتوراه في فلسفة الاقتصاد (2004).
- ماجستير في العلوم المالية والمصرفية - تخصص مصارف إسلامية (1997).
- درجة الدبلوم العالي في العلوم المالية والمصرفية -تخصص المصارف الإسلامية (1993).
- بكالوريوس العلوم الإدارية - تخصص السياسة (1987).
- أستاذ مساعد المصارف بجامعة الإمام محمد بن سعود الإسلامية عام (2009 - 2010).
- أستاذ مساعد الاقتصاد السعودي بجامعة الإمامة عام (2007 - 2008).
- أستاذ مساعد التمويل الاجتماعي بجامعة غرناطة - ماجستير الاقتصاد الاجتماعي والتضامني (2026).
- عضو مجلس إدارة جامعة الأمير سطام بن عبدالعزيز (2024 - حتى تاريخه).
- عضو المجلس التنفيذي لكلية التطبيقية بجامعة الإمام محمد بن سعود الإسلامية (2022 - حتى تاريخه).
- عضو اللجنة الدائمة للإشراف والشراكة لكلية التطبيقية جامعة الأمير سطام بن عبدالعزيز (2022 - حتى تاريخه).



البطاقة الشخصية

الاسم: د.يوسف بن عثمان بن محمد بن حريم

مواليد عام 1964/10/15م

المملكة العربية السعودية - الرياض

البريد الإلكتروني: yalhuzaim@gmail.com

تويتر : DR_Y_Binhuzaim

- التدريب :

- التحق بست وثلاثين برنامج تدريبي في القيادة، والإدارة، والمالية والتسويق.
- التحق ببرنامج تأهيل الجامعين بشركة أرامكو للغة الإنجليزية لمدة 1200 ساعة.
- خبير ومدرّب محترف في : التسويق والبيع والإدارة، والاستثمار، والاقتصاد الاجتماعي والتنمية .
- مدرّب محترف مرخص من شركة (DEI) الأمريكية .

- الخبرات :

- الأمين العام لمؤسسة الأميرة العنود بنت عبد العزيز بن مساعد بن جلوي آل سعود الخيرية (2000 - حتى تاريخه).
- الرئيس التنفيذي لمؤسسة العنود للاستثمار (2006 - حتى تاريخه).
- رئيس مجلس الإدارة وعضو اللجنة التنفيذية بالشركة الوطنية للإنتاج الثلاثي للطاقة (2015 - حتى تاريخه).
- عضو مجلس إدارة مؤسسة الملك عبدالله بن عبدالعزيز الإنسانية (2023 - حتى تاريخه).
- المدير الإقليمي - بالمنطقة الوسطى - مصرف فيصل الإسلامي - البحرين (1998 - 1999).
- مدير إدارة التسويق - شركة الراجحي المصرفية للاستثمار - الرياض (1992 - 1995).
- مدير إدارة التدريب - شركة الراجحي المصرفية للاستثمار - الرياض (1995 - 1997).
- مدير إدارة المكاتب المحلية - هيئة الإغاثة الإسلامية العالمية (رابطة العالم الإسلامي نائب المدير الإقليمي بباكستان والمدير الإقليمي بالمملكة الأردنية الهاشمية) (1990 - 1992).
- محاسب - إدارة مطابقة التكاليف - شركة أرامكو السعودية - الظهران (1988 - 1990).

- الكتب والأبحاث والدراسات :

• عشرون كتاباً في الاقتصاد، والقيادة، وإدارة الذات، والعمل الخيري، والسياسة والعديد من الأبحاث المنشورة وأوراق العمل وقد بلغ عددها (ثلاثون) كما له ظهور إعلامي متخصص في العديد من البرامج التلفزيونية والإذاعية والصحافة.

- المساهمات المجتمعية :

- رئيس المنتدى الأور مينا للاقتصاد الاجتماعي والتضامني (إسبانيا).
- عضو مجلس إدارة جمعية الاقتصاد الاجتماعي (2020 - حتى تاريخه).
- المفوض الأممي للتبشير بأهداف الأمم المتحدة للتنمية المستدامة (2017 - حتى تاريخه).
- وثيقة التميز الدولية في مجال المسؤولية المجتمعية ضمن مائة شخصية عربية الأكثر تأثيراً في مجال المسؤولية المجتمعية (2019).
- السفير الدولي للمسؤولية المجتمعية (2019).
- عضو مجلس إدارة أوقاف معهد مدينة المعرفة (2020 - حتى تاريخه).
- عضو مجلس إدارة مجموعة المناهل القابضة (2012 - حتى تاريخه).
- مؤسس ورئيس مركز ابن الأزرق لدراسات التراث السياسي (2013 - 2023).
- رئيس الفريق الاستشاري لتأسيس مؤسسة الملك فهد الخيرية ونائب رئيس اللجنة التنفيذية لندوة وفعاليات الملك فهد بن عبدالعزيز آل سعود (روح القيادة) (2014 - 2017).
- رئيس لجنة الأعمال الإنسانية - مؤسسة الملك عبدالله الإنسانية (2023 حتى تاريخه).



Personal information

**Dr. YOUSEF OTHMAN
MUHAMMAD BIN HUZAIM**

- **DOB:** 15/10/1964
- **POB:** Saudi Arabia - Riyadh
- **E-mail:** yalhuzaim@gmail.com
- **Twitter:** DR_Y_Binhuzaim

Dr. YOUSEF OTHMAN MUHAMMAD BIN HUZAIM
Expert in leadership, development, and endowment investment

- Education :

- PhD in Philosophy of Economics (2004).
- Master Degree in Finance and Banking – Major: Islamic Banking (1997).
- Higher Diploma in Finance and Banking - Major: Islamic Banking (1993).
- Bachelor Degree in Administrative Sciences - Specialization in Politics (1987).
- Assistant Professor of Banking at Imam Muhammad bin Saud Islamic University (2009 - 2010).
- Assistant Professor of Saudi Economics at Al Yamamah University(2007- 2008).
- Assistant Professor of Social Finance, University of Granada – Master’s in Social and Solidarity Economy (2026)
- Director of Prince Sattam bin Abdulaziz University (2024 – **To-Date**).
- Member of the Executive Council of the Applied College at Imam Muhammad bin Saud Islamic University (2022 – **To-Date**)
- Member of the Standing Committee for Supervision and Partnership of the Applied College at Prince Sattam bin Abdulaziz University (2022 – **To-Date**).

- Courses :

- 36 training courses in Leadership, Management, Finance, and Marketing.
- English Internship Program in the Saudi Aramco for **1200** hours.
- Experienced and professional trainer in Marketing, Sales, Management, Investment, Social Economics, and Development.
- DEI-certified professional trainer.

- Experiences :

- Secretary General of Princess Al Anood bint Abdulaziz bin Mu'tad bin Jallo Al Saud Foundation (**2000 – To-Date**).
- CEO of Al Anood Investment (**2006 - To-Date**).
- Chairman & Member of the Executive Committee of National Tri-Generation Company (NTCC) (**2015 - To-Date**).
- Director of King Abdullah Humanitarian Foundation (**2023 – To-Date**).
- Regional Manager - Central Region - Faisal Islamic Bank – Bahrain(**1998 – 1999**).
- Marketing Director - Al Rajhi Banking and Investment Corporation Riyadh (**1992 – 1995**).
- Training Director - Al Rajhi Banking and Investment Corporation Riyadh (**1995 – 1997**).
- Director of Local Offices - International Islamic Relief Organization (Muslim World League) - Deputy Regional Director in Pakistan - Regional Director in the Hashemite Kingdom of Jordan (**1990 – 1992**).
- Accountant - Cost Reconciliation - Saudi Aramco – Dhahran (**1988 – 1990**).

- **Books, Research, and Studies :**

- I authored **20** books on economics, leadership, self-management, charity work, and politics, along with numerous published research articles and worksheets, totaling **30**. I have also made specialized media appearances on many television and radio programs as well as in the press.

- **Community Contributions :**

- President of the Euro-MENA Social and Solidarity Economy Forum (**Spain**).
- Director of the Association for Social Economic (**2020 – To-Date**).
- UN Commissioner for Advocacy for the UN Sustainable Development Goals (**2017 – To-Date**).
- The International Certificate of Excellence for Social Responsibility among the top hundred most influential Arab figures in the social responsibility for (**2019**).
- International Ambassador for Social Responsibility (**2019**).
- Director of the Endowments of Madinah Institute for Leadership and Entrepreneurship (**2020 – To-Date**).
- Director of Al Manahil Holding Group (**2012 – To-Date**).
- Founder and President of the Ibn Al Azraq Center for Political Heritage Studies (**2013 – 2023**).
- Head of the Advisory Team for the Establishment of the King Fahd Foundation & Vice President of the Executive Committee of the King Fahd bin Abdulaziz Al Saud Symposium and Events (**Spirit of Leadership**) (**2017 – 2024**).
- President of the Humanitarian Committee - King Abdullah Humanitarian Foundation (**2023 – To-Date**).